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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 9 oktober 2017 

 

Ledamöter  

Berit Johansson, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

Alexandra Posacki SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Susanne Watthiersson, ersättare PRO Hökarängen 

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden tisdag den 10 oktober 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 11 september 2017 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 19 oktober 

Ärende nr 2: Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

Rådet har fått ett av de förslag som ska anmälas – om handfast 

hjälp att skaffa legitimation – för att kunna lämna synpunkter 

inför förvaltningens beredning (under förutsättning att nämnden 

uppdrar åt förvaltningen att bereda förslaget). Rådet kommer 

därefter även att kunna lämna synpunkter på förvaltningens 

förslag till svar innan det behandlas av nämnden. 

 

Rådet ansåg att medborgarförslaget är praktiskt ogenomförbart. 

 

Ärende nr 4: HBTQ-certifiera förskolor och öppna förskolor. 

Svar på medborgarförslag 

Förvaltningens tjänsteutlåtande, med förslag till svar på 

medborgarförslaget, berättar även lite om hur förvaltningen 

arbetar inom äldreomsorgen och andra verksamhetsområden för 

att öka kunskap och medvetenhet om HBTQ, så rådet har fått 

ärendet för kännedom. 

 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 5: Upprustning av trappa i Farsta och byte av 

belysningsstolpar i Fagersjöskogen 

Rådet tyckte att det är mycket bra förslag till åtgärder. 

 

Ärende nr 7: Återtagande av driften av Ängsö vård- och 

omsorgsboende 

På fråga från rådet om varför Attendo inte kan få fortsätta att 

driva Ängsö förklarade avdelningschef Per-Ove Mattsson hur det 

fungerar med avtal, att de reglerar längden på avtal och även 
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möjligheten till förlängningar. Attendo har heller inte lämnat 

anbud i den nya upphandlingen av driften. 

 

Ärende nr 8: Brukarundersökning inom äldreomsorgens 

dagverksamhet 

Rådet undrade hur man får fram svar på enkäter när det gäller 

verksamhet för personer med demens. Förvaltningen svarade att 

det ofta är genom anhöriga eller gode män, men att man ju också 

kan vara olika mycket dement, och ha möjlighet att svara själv. 

 

Rådet ville också ha exempel på de individbaserade aktiviteter 

som är tänkta att i större utsträckning styra dagen, enligt 

tjänsteutlåtandet (sidan 4). Per-Ove Mattsson svarade att det 

handlar om de intressen eller hobbies som varje enskild brukare 

kan ha. Det kan till exempel handla om målning. Samtidigt är det 

ofta så att de flesta helst vill delta i de gemensamma aktiviteterna, 

i den sociala samvaron. 

 

Ärende nr 14: Magelungens strandpromenad. Svar på remiss 

från trafiknämnden 

Rådet satte en stor stjärna i kanten för det här ärendet. Alla 

förslag är toppen! 

 

Ärende nr 15: Omarbetad rutin för lex Sarah inom Farsta 

stadsdelsnämnd. Anmälan av förvaltningschefens beslut 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 3  Kommande remiss: Stockholms stads trygghets- 

och säkerhetsprogram 2018-2021 

Remissen kommer att behandlas av nämnden den 14 november. 

Rådet har fått den inför dagens sammanträde för att kunna lämna 

synpunkter innan förvaltningen skriver sitt förslag till svar.  

 

Rådet menade att förslaget är väldigt teoretiskt och byråkratiskt 

formulerat, och därför svårt att läsa. Det behöver konkretiseras. 

Per-Ove Mattsson tyckte att det ändå är lite mer konkret än 

tidigare program – det beskriver konkret vad nämnder och 

styrelser ska göra, vilka funktioner som ska inrättas. Per-Ove 
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återkommer vid nästa sammanträde med mer detaljer, när 

förvaltningen har skrivit sitt förslag till svar på remissen. 

 

§ 4  Utvärdering av tillgänglighetsvandringen i 

Hökarängen den 21 augusti  

Företaget som, på uppdrag av nämnden, arrangerade en 

tillgänglighetsvandring i Hökarängen den 21 augusti, för 

nämnden och båda råden, har lämnat en rapport med synpunkter 

och åtgärdsförslag. Rapporten har skickats till rådet inför dagens 

sammanträde – se bilaga 1. 

 

De flesta i rådet deltog i vandringen och alla tyckte att det var 

mycket intressant och givande – ett bra initiativ av nämnden. Det 

var mycket nyttigt att på ett handgripligt sätt få uppleva problem 

som man inte tänker på om man själv inte är rullstolsburen eller 

har nedsatt syn eller hörsel. Rådet tycker att vandringen gärna 

kan göras om flera gånger, för fler personer. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

På onsdag presenterar finansborgarrådet sitt förslag till budget 

2018 för Stockholm. Då inleder förvaltningen sin process att 

utarbeta ett förslag till verksamhetsplan 2018 för nämnden. 

Förslaget – med fokus på äldreomsorgen – kommer att redovisas 

översiktligt vid pensionärsrådets extra sammanträde måndag den 

13 november klockan 10.00 i rum Hagfors, Storforsplan 36.  

 

De synpunkter och frågor som rådet då tar upp kommer att 

framföras vid nämndens heldag om verksamhetsplanen fredag 

den 24 november. Rådet bestämde att Berit Johansson och 

Alexandra Posacki ska företräda rådet vid VP-dagen.  

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga 2.  

 

Rådet bestämde sig för att ge upp försöken att driva frågan om 

mattcurling gentemot idrottsnämnden. Frågan tas bort från 

balanslistan. 
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Direkt efter dagens sammanträde kommer enhetschef Annakarin 

Ek att visa de båda prov- eller visningslägenheter som har byggts 

på Edö för att testa funktioner och annat innan ombyggnationen 

inleds i full skala. Även den punkten tas därför bort från 

balanslistan. 

 

Förvaltningen lovade undersöka om äldreomsorgsinspektörernas 

årsrapport 2016 fortfarande inte har kommit. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Yvonne Algård tog upp de brukaravtal som parkingenjören 

nämnde vid rådets förra sammanträde. Yvonne undrade om det 

kostar något att teckna brukaravtal. Förvaltningen svarade att det 

inte kostar något, och lovade att återkomma med mer detaljer. 

 

Förvaltningen har haft kontakt med de lokala SPF-föreningarna 

och med PRO:s samarbetsorgan Farsam om nomineringar till 

nästa års pensionärsråd. Farsam har meddelat att de tre PRO-

föreningarna Tallkrogen-Gubbängen, Sköndal och Hökarängen 

hållet på att gå samman till en, som från årsskiftet kommer att 

heta PRO Sköndal. PRO och SPF avgör själva hur de vill fördela 

sina mandat mellan sina lokala föreningar. PRO har totalt tre 

ledamöter och tre ersättare, SPF totalt två av varje. 

 

§ 8  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 

 

 


